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ورزشورزش f a r h i k h t e g a n o n l i n e

مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال روز گذشته در جلسه ای 

که با حضور مدیران باشگاه ها برگزار شد، در جمع خبرنگاران 

اعلام کرد: »بســـیاری از باشـــگاه ها بدهی هایشان را دادند، 

ولی دیر پرداخت کردند و نتوانســـتند مجوز حرفه ای بگیرند. 

یکی از این باشـــگاه ها استقلال بود. با مسئولان استقلال در 

این رابطه جلســـه ای داشتیم و امکان دارد امروز هم نشستی 

برگزار کنیم. باشـــگاه اســـتقلال از جمله باشگاه هایی است 

که راغب هســـتیم مراحل مجوز حرفه ای را پشت سر بگذارد و 

مطمئنم سال آینده مجوز خواهد گرفت.« این در حالی است که 

استقلال به همین دلیل یعنی صادر نشدن مجوز حرفه ای خود 

از حضور در رقابت های لیگ قهرمانان آســـیا در دو فصل اخیر 

محروم شـــده تا این موضوع حسرت بزرگی را بر دل هواداران 

این باشگاه بگذارد. 

از ســـوی دیگر آصفی، عضو سابق هیات مدیره استقلال که در 

کمیته بدوی مجوز حرفه  ای مســـئولیت دارد هفته گذشـــته در 

مراسم سومین کارگاه قوانین رسانه ای در این خصوص اعلام کرده 

بود: »اگر تلاش ارکان فدراســـیون و دوستان کمیته بدوی نبود، 

پرسپولیس هم از حضور در فصل جاری لیگ قهرمانان آسیا حذف 

می شد. در روزی که آخرین فرصت برای ارسال تیم ها به مسئولان 

کنفدراسیون فوتبال آســـیا بود، ساعت ۱۲ شب پرسپولیس از 

تعلیق درآمد آن هم درست در شب آخر که فرصت بیشتر نبود.«

مشکلاتصدورمجوزحرفهای
اتفاقی که هواداران استقلال را بدبین کرده و باعث شده تا آنها 

به سیاست یک بام و دو هوا در فدراسیون فوتبال انتقاد کنند. بر 

همین اساس و به بهانه صحبت های اخیر مهدی تاج، یک مقام 

آگاه در باشگاه استقلال درباره اینکه چقدر این احتمال وجود 

دارد که این باشـــگاه برای فصل آینده با حل مشکلات موجود 

بتواند، مجوز حرفه ای باشگاهی برای حضور در آسیا را کسب 

کند به »فرهیختگان« گفت: »درباره مجوز حرفه ای برای باشگاه 

استقلال اولین موضوعی که در این خصوص مهم و تاثیرگذار 

است و همیشه برایمان مساله ساز بوده این بوده که باید منابع 

مالی مان متناســـب با مخارجی که داریم باشد. یعنی ما باید 

پول داشـــته باشیم که طلب بازیکنان مان را بدهیم و تا قبل از 

مهلت مشخص طبق قرارداد با آنها تسویه حساب کنیم و سایر 

بدهی ها را پرداخت کنیم. باید پول داشـــته باشیم تا ورزشگاه 

آزادی به ما قرارداد مورد نیاز را بدهد. باید پول داشـــته باشیم 

که بدهی های مالیاتی را پرداخت کنیم. بنابراین مباحث مالی 

مهم ترین مســـاله و بسیار تعیین کننده به شمار می رود. بعد از 

آن وارد ســـایر شـــاخصه های دیگر می شویم. به طور مثال در 

بحث زیرساخت ها اگر ناظران afc برای بازدید به ایران بیایند 

بعد از بازدید از ورزشگاه آزادی شاید در نوشتن معیارهای خود 

تجدیدنظر کنند. پس باید درخصوص این ورزشگاه نیز فکری 

اساسی شود. بحث مالکیت هم مطرح است. در حالی گفته اند 

که مالکیت اســـتقلال با وزارت اقتصاد و دارایی است اما عملا 

می بینیم که هنوز وزارت ورزش برایش تصمیم گیری می کند و 

هنوز همه کاره باشگاه وزارت ورزش است. البته این یک بحث 

کلان اســـت و دست باشگاه و مدیران نیست و باید ببینیم در 

رده هـــای بالای وزارت در این خصوص چـــه تصمیمی گرفته 

می شود. ما الان خیلی چیزهای ساده و پیش پا افتاده را نداریم. 

مثلا الان باید مدیرعامل و هیات مدیره جدید اســـتقلال ثبت 

روزنامه رســـمی شده باشند که هنوز این اتفاق نیفتاده است. 

سازمان لیگ مدام از ما می خواهد این مدارک را ارسال کنیم اما 

هنوز ثبتی صورت نگرفته است. همچنین بورسی شدن شرکت 

استقلال یک سری الزامات را برای باشگاه به وجود آورده که در 

راه ثبت روزنامه رسمی گویا این امر تاثیرگذار واقع شده است. 

نمی دانیم این کار را باید باشگاه انجام بدهد یا وزارت اقتصاد و 

دارایی یا حتی خصوصی سازی، اما در هر صورت باید این کار 

هرچه ســـریع تر انجام شود؛ چراکه همه این مسائل در صدور 

مجوز حرفه ای شاخصه هایی مهم و تاثیرگذار به شمار می روند.«

برنامههایماردشدامابرایرقیبراپذیرفتند
وی ادامه داد: »در هر صورت شرایط بسیار سخت است اما ما 

مطمئن هســـتیم که پرسپولیس هم با ارفاق مجوز حرفه ای را 

دریافت کرده و نباید به این موضوع اصلا شـــک کرد. قطع به 

یقین بدانید که شرایط پرسپولیسی ها هم مثل ماست، البته 

نه به بدی ما اما مســـلما تراز آنها هم منفی بوده و صورت های 

مالی شان زیان ده هستند. به طور مثال پیش از این گفته بودند 

شرکت های زیان ده باید در این خصوص توضیح بدهند که چه 

برنامه هایی دارند و مســـلما برنامه هایی مشابه به یکدیگر را ما 

برای afc ارسال کردیم. این در حالی است که دلایل آنها قبول 

شده و دلایل ما رد شده اســـت. مگر چنین چیزی می شود؟ 

آقای آصفی به این موضوع اشـــاره کردند که اگر تلاش ارکان 

فدراسیون و دوســـتان کمیته بدوی نبود، پرسپولیس هم از 

حضور در فصل جاری لیگ قهرمانان آسیا حذف می شد. شک 

نکنید ارکان فدراســـیون به پرسپولیس کمک کردند تا مجوز 

حرفه ای را بگیرد و در آســـیا باشـــد. هر دو تیم از باشگاه های 

پرطرفدار ایران هســـتند. نمی دانـــم چرا به یک تیم نگاه ملی 

می شـــود و به یکی دیگر اصلا توجهـــی ندارند، برای من هم 

جای ســـوال است. نمی دانم مشکل از اسم استقلال است یا 

چیز دیگری، واقعا خبر ندارم.« 

فتحاللهزادهچکراامضانکرد
تاآزادیرامعرفیکنیم

این مقام آگاه درباره دلایل انتخاب ورزشگاه فولادشهر به جای 

ورزشـــگاه آزادی برای مسابقات آسیایی استقلال گفت: »ما 

در تهـــران هســـتیم و باید ورزشـــگاه مان را در تهران معرفی 

کنیـــم، اما در ثانیه آخر به یک باره اعلام کردند با ذوب آهن 

قرارداد امضا کنیم تا فولادشهر را معرفی کنیم. این در حالی 

است که ما برای بســـتن قرارداد با ورزشگاه آزادی چک هم 

داده بودیـــم، اما فتح الله زاده این چک که دو امضایی بود را 

در حالی که یک عضو هیات مدیره آن را امضا کرده بود، امضا 

نکرد تا کار به انتخاب ورزشگاه فولادشهر بکشد. همان زمان 

به خاطر همین امضا نتوانســـتیم ورزشـــگاه آزادی را معرفی 

کنیم و یکی از مواردی که باعث شـــد تا مدارک ما را رد کنند 

همین ورزشـــگاهی بود که معرفی کردیم اما آزادی درنهایت 

مجوز لازم را گرفت.« 

یک مقام آگاه در باشگاه استقلال در گفت وگو با »فرهیختگان«: مطمئن هستیم پرسپولیس با ارفاق مجوز گرفت، شرایط آنها هم مثل ما بود

هنوز همه کاره استقلال، وزارت ورزش است
هر 2 باشگاه پرطرفدار هستند، چرا فقط به رقیب نگاه ملی می شود؟

احتمال تعویق شروع لیگ برتر

تاج:اگرحقپخشدربرنامههفتمدیدهنشود
بهمشکلمیخوریم

سمینار ســـالانه مدیران عامل باشگاه های لیگ برتر، دسته اول و فوتبال بانوان کشور دیروز 

برگزار شد، یکی از مهم ترین نکاتی که درمورد آن بحث شد به حق پخش فوتبال مربوط می شد. 

البته تعویق احتمالی رقابت های لیگ برای حل مشکل حضور بانوان و همچنین احتمال تغییر 

برخی قوانین نقل و انتقالاتی از دیگر مواردی بود که در این جلسه در مورد آن اظهارنظر شد. 

مهدی تاج، رئیس فدراســـیون فوتبال در حاشـــیه این جلسه گفت: »امروز باشگاه ها نامه ای 

را امضا و به ســـازمان لیگ و فدراســـیون فوتبال تکلیف کرده اند که پیگیر حق پخش باشیم. 

حق پخش موضوع بســـیار مهمی است که باید حل شود. امروز مفصل بحث کردیم و ساعت 

۱4 با برخی مدیران درباره ســـقف بودجه و همچنین حق پخش جلســـه ای خواهیم داشت. 

به دوســـتان گفتم الان آدرس درست در مجلس شورای اسلامی است. مجلس باید در لایحه 

تلفیق، حق پخش را ببیند.

 کمیسیون فرهنگی باید این لایحه را می برد که نبرد. کمیسیون فرهنگی وزارت ورزش نیز باید 

این لایحه می برد که این اتفاق نیفتاد. در کمیسیون فرهنگی همان چیزی تصویب شده که در 

برنامه ششم به تصویب رسیده بود و اصلا کارایی لازم را نداشت. به همین خاطر مدیران باشگاه ها 

بابت این موضوع ناراحت بودند. تنها جایی که داریم کمیسیون تلفیق است و باید این بودجه 

را لحاظ کنند. ما اعضای کمیســـیون تلفیق را دیدیم و نامه ای به رئیس مجلس دادیم که اگر 

حق پخش در برنامه هفتم دیده نشود به مشکل می خوریم؛ چراکه در صدور مجوز حرفه ای ما 

را الزام خواهند کرد که باشـــگاه ها با صداوسیما قرارداد داشته باشند. در بحث لیگ قهرمانان 

آسیا و جام ملت های آسیا چنین مانعی برای پخش به وجود آمده است و درحال برداشتن این 

موانع هســـتیم تا مردم برای دیدن بازی ها به مشکل نخورند. اینجا باید به صورت جدی دنبال 

حق پخش باشـــیم. بار دیگر نامه باشـــگاه ها را به رئیس مجلس خواهیم داد، اما مساله اصلی 

کمیسیون تلفیق است.«

وی درباره حضور بانوان در ورزشگاه ها یادآور شد: »حضور بانوان مسیر خودش را طی می کند 

و مصوبه هایی که باید از نظر قانونی گرفته می شـــد، گرفته شده است. الان دنبال این هستیم 

که کدام ورزشـــگاه ها می توانند میزبان حضور بانوان باشند. یکی، دو ورزشگاه آمادگی حضور 

بانوان را دارند و شـــاید به خاطر همین موضوع و یکی دو موضوع دیگر، شروع لیگ برتر یکی، 

دو روز عقب بیفتد.« 

هنانوف در پرسپولیس ماندنی شد

تلاشبرایتمدیدقراردادمدافعتاجیک
باشـــگاه پرسپولیس نام وحدت هنانوف را از لیست بزرگسالان 

خود خارج نخواهد کرد و این بازیکن برای فصل آینده همچنان 

ســـرخپوش خواهد ماند. بعد از اینکه ســـه باشگاه سپاهان، 

ذوب آهن و گل گهر خواهان جذب این بازیکن تاجیکســـتانی 

شـــدند، رضا درویش موضوع را بـــه اطلاع یحیی گل محمدی 

رساند. حتی یکی از این باشگاه ها پیشنهاد وسوسه انگیزی برای 

صدور رضایتنامه هنانوف به پرسپولیس پیشنهاد داد که باعث 

شد مدیریت این باشگاه علاقه مند به این انتقال شود که یحیی 

گل محمدی مخالفت کرد. ســـرمربی سرخپوشان تاکید کرده 

که به خاطر کمبود مدافع کناری در تیمش)در جناح راســـت( 

نمی توانـــد مجوز جدایی وحدت را صادر کند. ضمن اینکه این 

بازیکن قابلیت بازی در هر دو ســـمت کناره ها و مدافع میانی و 

حتی هافبک دفاعی را دارد و از این رو بازیکن آچارفرانسه برای 

سرخپوشان به حســـاب می آید. از آنجا که قرارداد هنانوف در 

پایان فصل پیش رو به اتمام خواهد رســـید باشگاه پرسپولیس 

در نظر دارد قرارداد این بازیکن را به مانند چند بازیکن شاخص 

این تیم به زودی تمدید کند. 

دلخوریشدیدگلمحمدی
ازلورفتناطلاعاتتیمش

پرسپولیس عصر روز شنبه در یک بازی دوستانه در ورزشگاه خانگی 

خود شهید کاظمی میزبان مس رفسنجان بود. قبل از این مسابقه 

دو تیـــم باید یکدیگر توافق می کنند که هیچ عکس و فیلمی از این 

مسابقه بیرون نرفته و حتی سایت های خبری دو باشگاه هم حتی از 

زدن ترکیب تیم ها خودداری کنند. جالب اینکه به محض شروع این 

مسابقه، ترکیب پرسپولیس روی سایت های خبری دیده می شود و 

در ادامه سیستم و اطلاعات تاکتیکی سرخپوشان هم به بیرون درز 

پیدا می کند. در همین راســـتا یحیی وقتی متوجه قضیه می شود 

عصبانی شده و از مسئولان رســـانه ای تیمش توضیح می خواهد. 

جالب اینکه آنها وقتی ماجرا را پیگیر می شـــوند متوجه حضور یک 

خبرنگار در اطراف زمین می شوند. قضیه آنجا جالب تر می شود که 

این خبرنگار با هماهنگی یکی از اعضای مهم نیمکت پرسپولیس که 

درواقع تصمیم گیرنده اصلی در این زمینه بوده، به کنار زمین آمده و 

همه چیز را لو می دهد. اتفاقی که اصلا به مذاق یحیی گل محمدی 

خوش نمی آید، از این جهت که او اصلا دوســـت نداشت اطلاعات 

مربوط به آخرین بازی دوســـتانه تیمش مو به مو رسانه ای شود. 

شکایتامیدها
تنهامانعثبتقراردادبازیکناناستقلال

بعد از اعلام خانی عضو هیات مدیره باشـــگاه اســـتقلال مبنی  بر ارسال فرم 

بودجه باشگاه اســـتقلال، با پیگیری های خبرنگار »فرهیختگان« مشخص 

شـــد این باشگاه مبلغ 330 میلیارد تومان )حداکثر سقف بودجه اعلامی به 

صورت مشـــروط( را در فرم مربوطه گنجانده و برای سازمان لیگ ارسال کرده  

اســـت. بر همین اســـاس و با این اقدام، یکی از مهم ترین موانع ثبت قرارداد 

بازیکنان استقلال از پیش روی این باشگاه برداشته شد. نکته قابل توجه اینکه 

استقلالی ها در حالی پایان هفته جاری باید در هفته اول رقابت های لیگ برتر 

به مصاف نفت آبادان بروند که با وجود ارسال فرم بودجه به سازمان لیگ، هنوز 

منع قانونی برای ثبت قرارداد بازیکنان استقلال در سازمان لیگ صادر نشده 

است. طبق شـــنیده های خبرنگار »فرهیختگان« از آنجایی که چندی پیش 

بازیکنان رده سنی امیدهای استقلال از این باشگاه بر سر دریافت مطالبات 

خود شـــکایت کرده بودند این موضوع باعث شـــده تا کمیته تعیین وضعیت 

فدراسیون فوتبال تا زمانی که با این نفرات تسویه حساب صورت نگیرد، مجوز 

لازم را به باشگاه استقلال برای ثبت قرارداد بازیکنانش در سازمان لیگ ندهد. 

البته طبق شنیده ها این مبلغ چندان سنگین هم نبوده و قرار است طی امروز و 

فردا با پرداخت آن به بازیکنان رده سنی امید، این مشکل نیز حل وفصل شود. 

فوتبالایران

هشدار afc به ایران: این آخرین اغماض بود

استقلالخوزستانمعضلجدیداستقلالتهران!
بعد از اینکه مجوز حرفه ای سرخابی ها به خاطر مالکیت مشترک 

با ابهامات و معضلات زیادی همراه شد، درنهایت به شکل ظاهری 

مالکیت باشگاه استقلال به وزارت اقتصاد و دارایی منتقل شده 

و این در حالی اســـت که طبق شنیده های »فرهیختگان« گویا 

مسئولان  afc به این موضوع پی برده و به فدراسیون فوتبال ایران 

اعلام کرده اند که ما متوجه همه زوایای نهان و پنهان امر شده ایم 

و این آخرین فصلی اســـت که روی این قضیه با باشـــگاه های 

ایرانـــی اغماض می کنیم و آن را نادیده می گیریم و این یعنی از 

سال بعد باید حتما در این خصوص یعنی عدم مالکیت مشترک 

باشـــگاه های ایرانی تدابیر ویژه ای توســـط فدراسیون فوتبال 

اندیشیده شود. 

نکته قابل توجه اینکه در حال حاضر باشگاه استقلال خوزستان 

کـــه به تازگی به لیگ برتر صعود کرده اســـت هم زیر نظر وزارت 

اقتصاد و دارایی فعالیت می کند و همین موضوع می تواند برای 

فصل بعدی و در راه صدور مجوز حرفه ای باشـــگاه استقلال نیز 

دوباره موانع جدی ای ایجاد کند. در واقع اگر این مشـــکل حل 

نشود برای دوره جدید صدور مجوز حرفه ای که از آذرماه پروسه 

آن آغاز می شود، باز هم استقلالی ها به مشکل برخواهند خورد، 

مگر اینکه تا آن زمان در این خصوص تدبیری اندیشیده شده و 

براســـاس آن باعث شود تا یکی از این دو باشگاه که حتی با نام 

مشـــترک نیز در فوتبال ایران فعالیت می کنند از تحت مالکیت 

وزارت اقتصاد و دارایی خارج شوند. 

معضلات ناتمام مدیرعامل سابق 

فتحاللهزادهجلویپرداختچکبهموسویراگرفت
درخصوص مجوز حرفه ای باشگاه استقلال که برای فصل جدید هم صادر نشده و باعث 

شد تا آبی ها باز از حضور در آسیا محروم شوند؛ این ابهام و مساله پیش می آید که گویا 

فقط عدم تسویه حساب با استراماچونی به صورت قطعی در صادر نشدن مجوز حرفه ای 

این باشگاه تاثیرگذار بوده باشد، این در صورتی است که سایر مسائل نیز در این خصوص 

نقش داشـــته اند؛ هرچند پرداخت نشدن مطالبات سرمربی ایتالیایی بهانه پررنگی شد 

تا این مجوز برای استقلال صادر نشود. 

این در حالی اســـت که در همان بازه زمانی به جز اســـتراماچونی، احمد موسوی نیز از 

باشگاه استقلال طلبکار بود و صدور مجوز حرفه ای این باشگاه به جز پرداخت مطالبات 

ســـرمربی سابق ایتالیایی استقلالی ها به تسویه حساب با این چهره نیز گره خورده بود. 

البته درخصوص تسویه حســـاب با خارجی ها، باشگاه استقلال این ادعا را مطرح کرده 

بود که به خاطر تحریم ها با مشـــکلاتی در راه انتقال پول مواجه شده اند. این در حالی 

اســـت که afc در پاســـخ به این ادعا اعلام می کند چرا با بدهکار داخلی خود )احمد 

موسوی( تسویه نمی کنید؟ 

در این خصوص شـــنیده می شـــود درســـت در همان زمان هایی که علی فتح الله زاده، 

مدیرعامل ســـابق استقلال برای برداشت مطالبات قبلی خود که بعدا ثابت شد یک بار 

دیگر آنها را برداشـــته بود تلاش می کرد، با پرداخت این رقم به موسوی و تسویه حساب 

با او می توانســـت پرونده این بازیکن را تا قبل از موعد مقرر بســـته و جلوی بهانه تراشی 

مسئولان afc  درباره تسویه حساب با طلبکاران داخلی را بگیرد. در این مورد به نظر می رسد 

تسویه حســـاب چند باره فتح الله زاده با خودش بســـیار مهم تر از مجوز حرفه ای باشگاه 

اســـتقلال به شمار رفته و جالب اینکه چهره جنجالی سال گذشته فوتبال ایران حتی از 

ثبت چک به مبلغ مورد مطالبه موسوی در سامانه مربوطه در سازمان لیگ با این استدلال 

ما که برای استراماچونی را ندادیم، این یکی را هم ندهیم؛ جلوگیری به عمل می آورد. 

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگارگروهورزش


